
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-08-30, § 9 

 

 Tid Tisdagen den 30 augusti 2011 kl 16.30 – 16.40 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat 30 augusti 2011 

 
 

 

 

Madeleine Sjöstedt   Jakop Dalunde 

  

Närvarande  
 

Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordförande  

Jakop Dalunde (MP) vice ordförande 

 

Billy Östh (M) 

Peter Jönsson (M) 

Anna Cederschiöld (M) §§ 14 17 

Lennart Jansson (M) 

Per Altenberg (FP) 

Elisabeth Svensson (C) §§ 6-17 

Sonja Pagrotsky (S) 

Nicklas Nilsson (S) 

Ewa Larsson (MP) 

Mattias Ericson (V) 

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Mikael Eskman (M) för Anna Cederschiöld (M) §§ 1-13 

Sten-Åke Larsson (M) för Elisabeth Svensson (C) §§ 1-5 

Martin Engman (S) för Bengt Sandberg (S) 

 

Ersättare: 

Erik Hafström (M) 

Petter Krönmark (M) 

Johan Möller  (M) 

Tom Hedrup (M) 

Jeanette Hemmingsson (S) 

Torkel Tigerschiöld (MP) 

 
Tjänstemän 

 Förvaltningschefen Juan Copovi-Mena, Eva Olofsson, Karin Dyne-Wernberg, Ingrid 

Gyllfors, Anita Granlund, Andreas Jaeger, Pontus Werlinder och Jonas Holmer samt 

borgarrådssekreteraren Jonas Uebel och biträdande borgarrådssekreteraren David 

Lindberg. Personalföreträdarna Rolf Bodin, Ira Lagercrantz och Lillemor Öhman 

närvarade §§ 1-14 samt §§ 16-17 

 



  

 
 § 9 

Remiss av TPA-utredningens betänkande, fjärrvärme i konkurrens 

(SOU 2011:44). Svar på remiss                                                                               
Dnr 1.6-256/2011 
 

Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden godkänner och åberopar kontorets tjänsteutlåtande som svar 

 på remissen. 

 

2 Fastighetsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen..   

 

Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 21 juni 2011.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Billy Östh m.fl. (M), Elisabeth 

 Svensson (C) och vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP) föreslår (se 

 beslutet).  

 

2) Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och Mattias Ericson (V) föreslår följande: 

 

 Fastighetsnämnden beslutar att  

 - Som svar på remissen från kommunstyrelsen överlämna följande: 

 

 Fjärrvärmen i Stockholm är idag driftssäker, flexibel och utbredd. Utvecklingen 

 är därför av vikt för Stockholms del. Det finns stort utvecklingspotential i 

 fjärrvärmen, framförallt bör det bli mer kundvänligt med fjärrvärme. 

 Utredningen Fjärrvärme i konkurrens lyckas inte tillgodose de behoven.  

 

 Staden har i likhet med andra kommuner gjort stora investeringar i infrastruktur 

 för fjärrvärme. För Stockholms är det en relativt sett mindre kostnad än för 

 många mindre kommuner, men likväl en investering. För att kommuner ska våga 

 investera i exempelvis infrastruktur för miljövänligare energi krävs att 

 rättsäkerhet och tilltro. Att som utredningen förelår öppna den infrastruktur som 

 kommunerna investerat i för andra aktörer så att andra än investerarna får 

 avkastningen för den aktuella investeringen är tveksamt ur det perspektivet. Ett 

 skadat förtroende skulle kunna bli en mycket negativ konsekvens av de förslag 

 som utredningen innebär. Den ekonomiska förlust som det riskerar att bli för 

 mindre kommuner som investerat i fjärrvärme är svår att försvara. Det är ett 

 perspektiv som saknas i utredningen. 

 

 Utredningen lämnar flera lösa trådar antyder utredningen att en avreglering kan 

 få negativa konsekvenser ifråga om miljöeffektivitet och på vilket sätt systemet 

 ska förenkla för kunderna är ännu otydligt. Vem som ska få vara leverantör på 

 ett avreglerat fjärrvärmenät berör inte utredningen heller, ännu en öppen fråga 

 som ur ett kundperspektiv är högst relevant.  

 



  

 Det är svårt att lämna ett positivt yttrande om utredningen. Den positiva effekt 

 den önskar är ur ett kundperspektiv främst längre pris, men det är mer en 

 förhoppning än en direkt konsekvens av utredningens förslag. Utredningen 

 nämnder inte hur prisreglering ska gå till utan låter det blir en öppen fråga. 

 

 Det är därför svårt att anta att priserna, som på fjärrvärme gick upp med 32 % 

 mellan 1996-2010, ska gå ner för att marknaden avregleras. Elmarknaden, som 

 avreglerades under 90-talet, uppvisar dock inga sådana tendenser. Mellan 1996-

 2010, medan fjärrvärmepriset ökade med 32 %, ökade elpriserna i Sverige med 

 186%. Utredaren själv skriver att priserna antagligen inte kommer att gå ner 

 eftersom de idag inte är oskäligt höga. Mot den bakgrunden kan lägre priser 

 knappast anses vara ett hållbart argument.   

 

Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt ordföranden Madeleine Sjöstedts m.fl. (FP), Billy 

Ösths m.fl. (M), Elisabeth Svenssons (C) och vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. 

(MP) förslag. 

 

Reservation 

Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och Mattias Ericson (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag till beslut. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


